
98-2 大葉大學 完整版課綱

基本資訊

課程名稱 語言與文化 科目序號 / 代號 2253 / ELF2040

開課系所 英美語文學系 學制 / 班級 大學日間部2年1班

任課教師 謝健雄      專兼任別 專任

必選修 / 學分數 選修 / 2 畢業班 / 非畢業班 非畢業班

上課時段 / 地點 (一)34   / J214  授課語言別 其他

課程簡介

The understanding and definition of culture will be discussed at the beginning of the course. We will then move on

to analyse British and American culture and language differences. Various aspects of global culture will then be dealt

with in further language-centred exercises. The course will teach the English vocabulary of cultural studies while

simultaneously cultivating a broader understanding of one’s own cultural identity, the world, and society. One of

the topics will deal with ancient, extinct cultures (a documentary will be watched and prepared with a vocabulary

sheet). All the material is fit for this course level and has been chosen for its informative as well as entertaining

content.  In these times, knowing cultural traits and differences is the keystone to success on any field, be it economy

or teaching. The course introduces various research methodologies, terminology, and ways to cultural

understanding.

課程大綱

Introduction, Syllabus, What is culture? �

Students in Taiwan�

Project�

Culture comparison�

UK and USA, John Cleese�

UK and USA�

Music and culture, Billy Joel �

Mid Term Exam�

Leningrad / Dating Customs�

Fan culture studies�

Fan culture studies II�

Romeo and Juliet postmodern�

Chinglish�

Ancient Cultures, research methodology�

Wuxia�

Body language�

Civilized/savage�

Presentation�

Final Exam �
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基本能力或先修課程

Intermediate English skills.

課程與系所基本素養及核心能力之關連

成績稽核

教科書(尊重智慧財產權，請用正版教科書，勿非法影印他人著作)

書名 作者 譯者 出版社 出版年

無參考教科書

參考教材及專業期刊導讀(尊重智慧財產權，請用正版教科書，勿非法影印他人著作)

書名 作者 譯者 出版社 出版年

無參考教材及專業期刊導讀

上課進度 分配時數(%)

週次 教學內容 講授 示範 習作 實驗 其他

1 As in the above course agenda

2 As in the above course agenda

3 As in the above course agenda

4 As in the above course agenda

5 As in the above course agenda

6 As in the above course agenda

7 As in the above course agenda

8 As in the above course agenda

9 As in the above course agenda

10 As in the above course agenda

11 As in the above course agenda

12 As in the above course agenda

13 As in the above course agenda

14 As in the above course agenda

15 As in the above course agenda

16 As in the above course agenda

17 As in the above course agenda

18 As in the above course agenda
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